研发、设计、测试

大型水电仿真系统的模型驱动架构设计

张浩华^{1,2},赵 海¹,赵 明¹

1.东北大学 信息科学与工程学院, 沈阳 110004

2.沈阳师范大学 物理科学与技术学院, 沈阳 110034

收稿日期 2008-9-27 修回日期 2008-11-3 网络版发布日期 2009-1-24 接受日期

摘要 介绍了基于模型驱动架构设计的水电仿真软件开发框架,以UML 作为面向对象建模工具,从更高的抽象层次上构建系统,描述和总结了系统的功能组成、模型结构与层次、模型变换及代码生成,避免传统开发的缺陷,使对系统的建模行为成为软件开发的核心。以吉林丰满水电站为用户案例,对系统进行应用测试,实践验证了该方法的通用性、先进性和可靠性,是一种适合实现水电仿真系统等大规模软件开发的新方法。

关键词 模型驱动 水电仿真 统一建模语言

分类号

Design of model driven architecture about large hydropower simulation system

ZHANG Hao-hua^{1,2},ZHAO Hai¹,ZHAO Ming¹

1.School of Information Science and Engineering, Northeastern University, Shenyang 110004, China 2.Department of Physics Science, Shenyang Normal University, Shenyang 110034, China

Abstract

A development frame of hydropower simulation system has been introduced based on model driven architecture, it takes UML as the object-oriented modeling tool, constructs the system from a higher abstract level, describes and summarizes the function, model structure and level, model transformation and code generation, avoids the flaw of the traditional development, makes system modeling become the core of software development. As a case study, the frame has been tested in Fengman Hydropower Station, Jilin province. The generality, advantage and credibility of the system are validated through this experiment; the new method is suitable to realize the large-scale software development, such as hydropower simulation system.

Key words Model Driven Architecture (MDA) hydropower simulation Unified Modeling Language (UML)

DOI: 10.3778/j.issn.1002-8331.2009.04.020

扩展功能

本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ **PDF**(1040KB)
- ▶[HTML全文](0KB)
- ▶参考文献

服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶加入引用管理器
- ▶复制索引
- ▶ Email Alert
- ▶ 文章反馈
- ▶ 浏览反馈信息

相关信息

▶ <u>本刊中 包含"模型驱动"的</u> 相关文章

▶本文作者相关文章

- 张浩华
- 赵 海
- 赵 明

通讯作者 张浩华 flyzxh@163.com